
Acta del Ple

Identificació de la sessió

Sessió: PLE EXTRAORDINARI I URGENT DEL DIA 30 DE DESEMBRE DE 2024
Ens: Ajuntament de Riudoms

PleÒrgan: 
ExtraordinàriaCaràcter: 

Ricard Gili FerrePresident/a: 
Alexandra Rodríguez JiménezSecretari/ària: 

30 de desembre de 2024Dia: 
08:42Hora d'inici: 

09:23Hora de finalització: 
Saló de PlensLloc: 

Assistents:

Sra. Ana Moragas Rovira (ERC-AM)
Sr. Arnau Carbonell Ollé (ERC-AM)
Sra. Carme Cros Garrido (ERC-AM)
Sr. Jordi Gallisà Gimenez (ERC-AM)
Sra. Inmaculada Mestre Anguera (ERC-AM)
Sra. Maria Teresa Basora Gallisà (ERC-AM)
Sr. Sergi Pedret Llaurado (CM)
Sra. Inmaculada Beatriz Parra Hipólito (CM)
Sr. Francesc Mestre Pellicé (CM)
Sra. Margarida Mallafré Gispert (CM)
Sr. Javier Iglesias Vizcaino (CM)
Sra. Gisela Mimbrero Garcia (CM)

El Sr. Alcalde inicia la sessió dient: “Bon dia i benvinguts a la sessió plenària d’avui 30 de
desembre. Bon dia als regidors i regidores, també a aquells que segueixen el ple en directe o
que ho facin més tard a través del canal de YouTube de l’Ajuntament. Un ple, el d’avui, que és
un ple extraordinari i urgent i que té un punt central, que és aprovar el pressupost de l’
Ajuntament per a l’any que ve, per al 2025; ple en què hi assistim els 13 regidors i regidores”.

ACORDS

 RATIFICAR LA URGÈNCIA DE LA SESSIÓ

RATIFICACIÓ DE LA URGÈNCIA DE LA SESSIÓ1. 

El Sr. Alcalde fa la següent explicació: “Abans d’entrar en matèria, cal ratificar la urgència de la
sessió, que és el punt número 1 de l’ordre del dia, una urgència motivada per l’objecte que es
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porta a aprovació avui, el pressupost de l’Ajuntament del 2025. Per diversos motius, no s’ha
pogut aportar abans. No hi ha hagut temps material i, de fet, l’horari de la sessió d’avui, a
primera hora del dia, també està motivat pel fet de guanyar un dia a l’hora d’aprovar i enviar a
publicar el pressupost.
 
Agrair, en aquest punt, per tant, la comprensió dels grups polítics. I agrair també molt
especialment i molt sincerament, la tasca feta per tot l’equip professional de l’Ajuntament de
Riudoms i sobretot d’Intervenció, Tresoreria i Secretaria”.
 
Finalitzada l’explicació, el Sr. Alcalde dona la paraula als grups municipals. Per part del grup de
Junts, ho fa el seu portaveu.
 
El Sr. Sergi Pedret intervé i manifesta el següent: “Sí. Molt bon dia a totes i a tots. Som
conscients de la pressió de la càrrega de treball que significa fer el pressupost de l’Ajuntament
de Riudoms per part d’Intervenció, Secretaria i Tresoreria. Som conscients també de que
aquesta càrrega de treball s’afegeix a una càrrega de treball molt gran que hi ha en el dia a dia.
I també som conscients que en passades legislatures aquests plens, en moltes ocasions, en
diferents ocasions, són celebrats en aquestes dates.
 
Per tant, sumar-nos a l’agraïment fet des d’alcaldia a tots aquests departaments i com un prec,
perquè estem obligats a fer-lo, que els pròxims anys intentar que aquest ple sigui en dates
anteriors, però en tot cas entenem perfectament la situació i, per suposat, estem d’acord amb
aquest ple extraordinari i urgent”.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Pedret, i no havent-hi cap més intervenció per part
dels regidors, se sotmet a votació la ratificació de la urgència de la sessió.

D'acord amb alló que disposa l'article 79 del Real Decret-Llei 2568/1986, de 28 de novembre,
pel qual s'aprova el Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals,
i l'article 46.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del règim local, se
sotmet a la ratificació del Ple de l'Ajuntament la convocatòria de la sessió d'avui amb caràcter
extraordinari i urgent.
 
El Ple de l'Ajuntament acorda, per unanimitat dels presents, això que segueix:

Primer.- Apreciar i declarar la urgència d'aquesta sessió plenària convocada amb caràcter
extraordinari i urgent per tal de procedir a l'aprovació del pressupost de l’Ajuntament
de l'exercici de 2025.  

Segon.- En cas que s’apreciï i es declari la mencionada urgència, procedir a continuar amb la
sessió en els termes del que disposa el decret de convocatòria.

APROVAR LA 3a MODIFICACIÓ DEL PLA ESTRATÈGIC DE SUBVENCIONS DEL MANDAT
 2024 – 2027 DE L’AJUNTAMENT DE RIUDOMS

APROVACIÓ DE LA 3A. MODIFICACIÓ DEL PLA ESTRATÈGIC DE SUBVENCIONS DEL2. 
MANDAT 2024 – 2027 DE L’AJUNTAMENT DE RIUDOMS.
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1.  

2.  

3.  

El Sr. Alcalde explica la proposta dient: “Com es diu al títol, a l’enunciat, aquest és un pla de
subvencions per quatre anys que es va aprovar l’any passat i que ara es planteja modificar.
Són modificacions que es fan en el marc, precisament, del pressupost de l’Ajuntament per al
2025 i que han estat explicades als portaveus dels dos grups municipals i que també consten a
la documentació a la qual han tingut accés tots els regidors.
 
En tots els casos es tracta de petites modificacions econòmiques. També hi ha alguna
subvenció que desapareix, perquè l’entitat no la demana. I d’altres de noves arran de la creació
de noves entitats”.
 
Finalitzada l’explicació, el Sr. Alcalde dona la paraula als grups municipals, que no en fan ús. I
no havent-hi cap intervenció per part dels regidors, se sotmet el dictamen a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el següent acord:

Fets

El Ple de l’Ajuntament de Riudoms, en la sessió celebrada el dia 18 de gener de 2024, va
aprovar el Pla estratègic de subvencions del mandat 2024 – 2027.  El text íntegre de l’esmentat
Pla es va publicar al BOP de Tarragona de data 31/01/2024, amb el CVE 2024-00617.
 
L’esmentat Pla ha estat objecte de dues modificacions.   La primera aprovada pel Ple de l’
Ajuntament en la sessió celebrada el dia 21 de març de 2024, i publicada al BOP de Tarragona
de data 04/04/2024, amb el CVE 2024-02762. I la segona aprovada pel Ple de l’Ajuntament en
la sessió celebrada el dia 18 de juliol de 2024, i publicada al BOP de Tarragona de data 01/08
/2024, amb el CVE 2024-06669.
 
L’Ajuntament de Riudoms ha elaborat els pressupostos municipals per a l’any 2025, i del
contingut d’aquests es desprèn la necessitat de realitzar una nova modificació del Pla
Estratègic de Subvencions amb l’objectiu d’adequar el seu contingut a les necessitats actuals
del teixit associatiu del municipi. Les modificacions a fer es concreten en:
 

reajustar la quantia de les subvencions previstes a favor d’entitats que es troben dins
dels àmbits d’educació, cultura, instal·lacions d’ocupació del temps lliure, festes populars
i esports;
donar de baixa la previsió de subvencions a favor d’algunes entitats que es troben dins
dels àmbits de serveis socials i promoció social, cultura i esport, que per la seva
organització anual no preveuen sol·licitar cap subvenció,
incorporar cinc noves subvencions:

 

dues relacionades amb l’àmbit d’Esports, a favor de  i Club Bàsquet Riudoms Futbol Sala
,Riudoms

dues en l’àmbit d’Instal·lacions d’ocupació del temps lliure, a favor de  iEl Refugi del Joc
el ,Grup de Joves de Riudoms
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una en l’àmbit de cultura, a favor del .Cor Ginesta Riudoms

 
És amb aquest objectiu que es modifica el Pla Estratègic de Subvencions del mandat 2024 –
2027, per tal de reflectir-hi els canvis esmentats.
 
A l’expedient hi consta l’informe de la secretària de la Corporació pel que fa a la tramitació del
procediment de modificació del Pla Estratègic de Subvencions.

Fonaments de dret

Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions.
Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de desplegament de la
Llei 38/2003, de 17 de novembre, general de subvencions.
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local.
Llei 39/2015, d'1 d'octubre, del Procediment Administratiu Comú de les Administracions
Públiques.

En conseqüència, :S'ACORDA

PRIMER.- Aprovar la 3a. modificació del Pla Estratègic de Subvencions del mandat 2024 –
2027, concretament l’Annex II, per tal de:
 
a) reajustar la quantia de les subvencions previstes a favor de les entitats que es detallen tot
seguit:

 

àmbit d’educació: AMPA Escola Beat Bonaventura; AMPA Escola Cavaller Arnau; AFI
Llar d’Infants,
àmbit de cultura: ,CERAP – premis Arnau de Palomar; CERAP; Confraria de la Sang
àmbit d’instal·lacions d’ocupació del temps lliure: ,Associació Esplai del Casal Riudomenc
àmbit de festes populars: ,Barris
àmbit d’esports: .Club Patí Riudoms; Club Pàdel Riudoms

 
b) Donar de baixa la previsió de subvencions a favor de les entitats que es detallen tot seguit,
que per la seva organització anual no preveuen sol·licitar la subvenció:

 

àmbit de serveis socials i promoció social: ,Associació Em dones força
àmbit de cultura: Coral Dolça Catalunya; CERAP – edició quaderns; Grup Independent;

,Associació Musulmana
àmbit d’esport: .Societat de Caçadors

 
c) Incorporar cinc noves subvencions:
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dues relacionades amb l’àmbit d’Esports, a favor de  i Club Bàsquet Riudoms Futbol Sala
,Riudoms

dues en l’àmbit d’Instal·lacions d’ocupació del temps lliure, a favor de  iEl Refugi del Joc
el ,Grup de Joves de Riudoms
una en l’àmbit de cultura, a favor del .Cor Ginesta Riudoms

 
SEGON.- Publicar l’acord d’aprovació de la present modificació del Pla Estratègic de
Subvencions del mandat 2024- 2027 al BOP, amb l’Annex II actualitzat amb les modificacions
objecte d’aquest acord.

Règim de recursos:

Si es vol impugnar la present resolució, que posa fi a la via administrativa, procedeix interposar
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Tarragona, en el
termini de dos mesos a comptar de l'endemà de la seva notificació.
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el mateix
òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar de l'endemà de la seva notificació.

APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST GENERAL DE L’AJUNTAMENT I ENS
 DEPENDENTS, I DE LA PLANTILLA DE PERSONAL, DE L’EXERCICI DE 2025

APROVACIÓ INICIAL DEL PRESSUPOST GENERAL DE L’AJUNTAMENT I ENS3. 
DEPENDENTS, I DE LA PLANTILLA DE PERSONAL, DE L’EXERCICI DE 2025

El Sr. Alcalde explica la proposta dient: “És l’aprovació inicial del pressupost general de l’
Ajuntament i ens dependents i de la plantilla de personal per a l’exercici de 2025. Per tant,
tanquem l’any amb el que és segurament el ple més important d’un any, que marcarà el full de
ruta de l’Ajuntament per a l’any que ve i, de fet, diria que a dos anys vista, ja que el que es
dibuixa en el pressupost d’un any té recorregut més enllà d’aquest mateix any.
 
A continuació, faré una intervenció extensa per exposar els grans elements d’aquest
pressupost. I arranco amb una xifra, que és la xifra total del pressupost del 2025. Aquest és un
pressupost de 9.397.877,46 euros. Per tant, gairebé 9.400.000 euros, un pressupost en aquest
sentit que supera, doncs, la barrera dels 9 milions. I aquesta xifra de 9,4 milions d’euros és
superior en 400.000 euros al de l’any passat. Per tant, 400.000 euros més que el de l’any
passat.
 
Tot i aquest increment, el pressupost compleix amb tres elements essencials. El primer, i com
no pot ser d’una altra manera, és un pressupost equilibrat, que té la mateixa quantitat d’
ingressos i de despeses. El segon, és un pressupost que compleix amb l’objectiu del deute
públic i el tercer, és un pressupost que compleix amb la regla de la despesa. Aquesta regla de
la despesa s’havia suspès per a tots els municipis de l’Estat l’octubre de 2020, arran de la
Covid i ara, per primer cop, estem obligats a tornar-la a complir. Això ha fet que l’elaboració del
pressupost fos més complexa i també que s’hagi endarrerit una mica.
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Per tant, aquesta regla, que el que fa és fixar un seguit de criteris que cal complir per tal de
garantir la sostenibilitat dels comptes públics a mig termini. En resum, complim amb aquests
tres elements, sinònim del bon estat de gestió econòmica d’aquest Ajuntament, un bon estat
que continuem i que hereta la feina feta en mandats anteriors.
 
Tornem a la xifra global del pressupost de 9,4 milions d’euros que, com dèiem, supera en
400.000 al de l’any passat. I aquí, ve una pregunta: Aquest increment de 400.000 euros, a què
es deu? Anem-ho a veure a continuació, parlant tant d’ingressos com de despeses. Començo
centrant-me en els ingressos. Els 400.000 euros més d’ingressos provenen sobretot d’un
increment de l’aportació que fa l’Estat als municipis. En el cas de Riudoms, aquest increment
és de prop de 250.000 euros. A banda d’això, hi ha alguns impostos i taxes que també s’han
pressupostat lleugerament a l’alça, un cop vista la tendència que s’ha seguit durant aquest
2024. Per destacar-ne alguns, amb l’IBI s’han previst 25.000 euros més d’ingressos, en l’impost
de vehicles, 15.000 més i amb l’IAE, 20.000 euros més que el 2024. Tot plegat, entre l’
aportació de l’Estat, que és el gran increment, aquests 250.000 euros, i amb la resta de petits s’
arriba als 400.000 euros totals.
 
I ara passem a les despeses. Aquests 400.000 euros de més, en què s’invertiran? Doncs la
primera resposta és que tot s’invertirà en el dia a dia, a sufragar despeses d’aquelles que són
necessàries pel funcionament correcte d’un ajuntament. Anem a veure els quatre principals
elements on es destinaran aquests 400.000 euros d’increment de la despesa. Primer element,
la recollida de residus. Aquest 2025 caldrà destinar-hi 75.000 euros més, arribant a un total de
685.000 euros. Anem a fer una mica de memòria. L’any 2023 l’Ajuntament destinava a la
recollida de residus, en el pressupost inicial, 410.000 euros. Aquest any 2024 se’n van
pressupostar 610.000€, és a dir, un salt de 200.000 euros i ara seran 75.000€ més, per arribar
a la xifra que dèiem abans de 685.000 euros.
 
I per què? Doncs per l’increment de tarifes que ens aplica l’empresa SECOMSA, que és qui
ens recull les escombraries a Riudoms, una empresa que, tots ho sabem, és pública i que
depèn del Consell Comarcal. És un increment justificat per l’augment de costos que ha tingut la
gestió de residus els últims anys. I aquí una dada que voldria destacar: Segons la informació
que ens ha traslladat la mateixa SECOMSA, comparant l’any 2023 amb el 2025, les tarifes que
s’apliquen a Riudoms hauran pujat un 43,44 per cent. Ho repeteixo: un 43,44 per cent. Això és
el que explica el fort increment de despesa en aquest àmbit, un increment que, de cara al 2025
suposarà, com deia al principi, 75.000 euros més en la secció de recollida de residus.
 
Segon element que fa créixer la despesa, un augment dels interessos de préstecs. Aquest
2025 hi destinarem 50.000 euros més que el 2024 perquè, de cara a l’any que ve, ja s’aplica l’
anualitat de quotes d’amortització de préstecs fets els últims anys i que fins ara estaven en
carència.
 
Tercer, un increment dels costos de l’aigua. En concret, els costos de l’aigua pugen gairebé
30.000 euros de cara a l’any 2025. Com sabem, les nostres dues principals fonts de
subministrament són l’aigua del CAT i l’aigua del pantà de Riudecanyes. Del pantà, sembla que
ho tenim tots clar, els últims dos anys no n’hem tingut gens i amb relació a l’aigua del CAT, que
és la del minitransvasament de l’Ebre, de cara a aquest 2025, d’una banda, ens han
incrementat les tarifes per sobre de l’1 per cent i, de l’altra, per garantir que tinguem aigua quan
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la necessitem i no dependre tant del pantà de Riudecanyes que ja veiem com està, hem
ampliat –decisió de l’Ajuntament– el volum d’aigua que rebem del CAT. Ho hem fet per un valor
de gairebé 35.000 euros.
 
Per tant, pugen les tarifes del CAT. Augmentem la dotació amb un valor de 35.000 euros, però
això, aquesta xifra, és superior a la que hem dit abans de 30.000 euros. Per què aquesta
diferència? Doncs perquè per un costat, pugen costos, les tarifes que ens aplica el CAT i també
aquest increment de dotació, però per altra banda, hem aconseguit reduir altres costos, gràcies
a les obres de canvi de canonades que s’estan fent al Molí d’en Marc i això, que ens permeten
reduir costos en l’àmbit de l’aigua.
 
Seguim amb les despeses, hem vist l’increment de costos de la recollida de la brossa, l’
increment dels interessos de préstecs, l’increment dels costos de l’aigua i ara ens fixem en el
quart i últim gran element que genera un augment rellevant en el capítol de despeses. Ens
referim al capítol 1, aquell destinat a les retribucions de l’equip de treballadors de l’Ajuntament,
un equip imprescindible, format per bons professionals, que és el que fa que aquest poble
funcioni en el dia a dia.
 
En aquest àmbit hi ha una doble actualització que puja 100.000 euros. Per un costat, hi ha un
increment salarial de zero i mig per cent, que ha ordenat el govern espanyol per tal que els
treballadors públics de tot l’Estat puguin fer front a l’augment de la inflació. I, per altra banda, el
paquet de diners reservats per aplicar tan aviat com sigui possible la RLT, la relació de llocs de
treball, per aquest 2024 ja s’havien reservat 150.000 euros. Doncs bé, de cara al 2025 la xifra
puja 50.000 euros més i ja se’n reserven un total de 200.000.
 
I encara en l’àmbit de la plantilla, un apunt més. S’han reservat 25.000 euros per cobrir una
plaça de jardiner a través d’una empresa de treball temporal. A l’Ajuntament tenim dues places
de jardiner, però una ha quedat vacant recentment. Mentre no es pugui cobrir de manera
definitiva, es cobrirà a través d’una empresa temporal i això té un cost previst de 25.000 euros
per sis mesos.
 
Tots aquests quatre grans elements que hem vist fins ara sumen prop de 300.000 euros. A
banda d’aquests grans elements, també hi ha moltes altres petites i mitjanes adequacions de
partides diverses, que són els que fan que arribem a aquests 400.000 euros de més. En
destaco un parell, d’aquestes de mitjanes. La màquina de neteja de carrers és un rènting, que
va començar el maig de l’any passat i per això a l’any 2024 es van reservar 33.000 euros; per
aquest any, 2025 que ja caldrà cobrir el rènting de tot l’any, puja la xifra a 50.000 euros. I un
altre exemple, l’aportació que l’Ajuntament fa al manteniment de l’Escola de Música, que puja
7.500 euros.
 
En resum, i com deia abans, veiem un increment de 400.000 euros en despeses, un increment
que no respon a fer volar coloms, sinó a sufragar el dia a dia de l’Ajuntament per garantir un
bon funcionament en coses tan bàsiques com la recollida de la brossa, la gestió de l’aigua o els
salaris dels treballadors. Fins aquí les despeses que s’incrementen.
 
Ara seguirem amb les despeses, però veurem els grans projectes, les novetats, les novetats
que inclou el pressupost de l’Ajuntament per a l’any que ve. I en concret parlarem de 15 grans
coses, de 15 grans novetats o projectes. Per tant, anem a fer una seqüència d’aquests 15
grans elements i anem amb el primer. Es tracta d’un projecte per resoldre un problema històric
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a la urbanització Molí d’en Marc. Es construirà una xarxa de pluvials als carrers més baixos d’
aquest barri, que és la zona dels carrers Garbí, Terral i Foranell. En aquest barri –crec que tots
ho sabem– mai hi ha hagut una xarxa de pluvials, només hi ha xarxa de clavegueram. Quan
plou, entra aigua a les cases més baixes i ho fa pel carrer; també a vegades per vàters i
dutxes. I ara el que es pretén és fer una gran actuació en la zona del Molí d’en Marc més
afectada. De moment s’han reservat 122.500 euros, però molt segurament, aquesta xifra
acabarà sent més alta. A principis d’aquest 2025, es farà el projecte tècnic d’aquesta obra i
aleshores es veurà quants diners s’hi han d’acabar destinant. L’objectiu és que aquestes obres
es puguin fer al llarg de 2026, un cop tinguem el finançament suficient.
 
Anem amb el segon projecte destacat, aquest també resolt mancances de fa anys i és de l’
àmbit educatiu. S’han reservat 110.000 euros per arreglar elements deteriorats de l’escola Beat
Bonaventura, especialment els lavabos, i a més, en coordinació amb l’AMPA, també s’
analitzarà si cal fer una actuació a la cuina i de quin tipus.
 
Tercer paquet destacat, que també està destinat als infants i en concret als seus espais de
lleure i educatius. Aquí trobem un paquet conformat per tres elements: la inversió de 60.000
euros en parcs municipals, especialment en parcs infantils, ja que hi ha alguns jocs que cal
renovar i també altres elements que seria bo millorar. Una altra inversió de 4.000 euros per
seguir millorant els patis de les dues escoles de primària, una dinàmica que va començar el
mandat passat i que continua aquest mandat. I també la inversió d’uns 6.000 euros en diversos
petits projectes per promoure accions educatives que cohesionin els alumnes de Riudoms, com
ara sortides al teatre del Casal i una acció conjunta dels centres educatius riudomencs.
 
Passem al quart projecte destacat inclòs en aquest pressupost. Es tracta de la reforma del
carrer Sant Antoni. Aquest serà el projecte al qual es destinaran més diners aquest mandat, ja
que es tracta d’un projecte d’envergadura per fer una reforma a fons d’un carrer molt antic que
el necessita; carrer que ha quedat estret, que les voreres estan en mal estat, que s’han anat
movent els últims anys i, a més a més, amb una xarxa de canonades d’aigua i de clavegueram
que està en mal estat. La reforma del carrer Sant Antoni es farà des de la cruïlla amb el carrer
Sant Pau i fins dalt, a tocar els peus de l’ermita de Sant Antoni, i també inclourà el carrer
Barcelona, un carrer curt però important pel trànsit de vehicles.
 
Per fer aquesta reforma, els últims anys ja s’hi han reservat 590.000 euros i ara s’hi afegeixen
276.000€ més. Aquests diners que s’afegeixen provenen tots de la Diputació de Tarragona. En
aquests moments, ja està en marxa la redacció del projecte de reforma del carrer Sant Antoni i
del carrer Barcelona i els propers mesos s’acabarà de treballar i se’n parlarà amb els veïns.
Quan tinguem el projecte tècnic redactat, sabrem el cost real de tota la reforma i podrem
acabar d’ajustar el pressupost necessari i les fonts de finançament utilitzades.
 
Seguim amb els carrers. Cinquena acció, una acció centrada en la protecció dels vianants. Es
tracta de la millora d’encreuaments i passos de vianants de la zona propera a l’Institut per fer
que anar a peu sigui més segur i també que els cotxes corrin menys. Es faran una trentena d’
actuacions concentrades al carrer de l’Institut, el Baltasar de Toda i de Tàpies, però també n’hi
haurà al Doctor Fleming, al Joan Miró o al Salvador Espriu. De tot això ja n’hi ha el projecte
redactat i properament s’aprovarà. Puja aquest projecte al voltant de 300.000 euros. I d’on
surten aquests diners?. Doncs al pressupost de l’any 2024, hi vam posar 90.000 euros i ara, en
el pressupost que avui aprovem, n’hi afegim 70.000€ més. I, a més a més, hi ha una altra
subvenció prevista de la Diputació de Tarragona per valor de 150.000 euros. Amb tot això, amb
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tots aquests tres paquets, s’arribarà als 300.000 euros totals i la intenció és executar les obres
al llarg de l’any 2026.
 
Anem amb la sisena acció destacada del pressupost com a novetat. S’han reservat 50.000
euros per fer diverses millores en aparcaments municipals, sobretot en el ferm, en el paviment i
també en la il·luminació. Estem pensant en aparcaments com els de la biblioteca, que s’hi entra
pel carrer de Baltasar de Toda i de Tàpies, també el del pavelló o el de l’Hort del Coques.
 
Setena actuació, aquesta té per objectiu posar al dia tota la senyalització viària de Riudoms. Es
tracta de repintar la senyalització horitzontal de bona part del poble. Són les ratlles que separen
carrils, zones d’aparcament, passos de vianants, stops, etcètera. Això inclou també repintar
places d’aparcament per a persones amb mobilitat reduïda i també es renovaran unes 200
senyals verticals que ja són molt antigues. S’ha reservat una partida de 90.000 euros, tot plegat
per posar al dia la pintura, senyals i places amb mobilitat reduïda.
 
Vuitena actuació, seguim cuidant les vies per on ens movem. En l’anterior acció parlàvem dels
carrers del nucli urbà i ara ho fem dels camins del terme municipal. A finals de l’estiu passat, s’
ha fet el manteniment que es fa cada any i també una actuació a fons en diversos punts
concrets que estaven malmesos. I a tot això, ara hi sumem que de cara al pressupost de 2025
hi haurà 30.000 euros per pavimentar algun tram de camí que a dia d’avui és de terra, que a
dia d’avui és de terra i que seria especialment interessant d’asfaltar.
 
Passem a les actuacions número 9 i número 10, totes dues estan relacionades amb l’esport i el
lleure, pensant especialment en els més joves. L’acció número 9 és la creació d’un gran
element per passar-hi bones estones i fer esport en patinet, en bici. Tot això s’ha de veure, s’ha
de concretar, perquè el format i el lloc on s’ubicarà s’està estudiant. En tot cas, s’hi han
reservat 70.000 euros. I l’acció número 10 té a veure amb el manteniment de les nostres
instal·lacions esportives. Com sabeu, aquest estiu passat s’han invertit 20.000 euros a la
piscina municipal i fa poques setmanes també s’ha fet una intervenció a fons –l’ha fet la
brigada– a la pista poliesportiva exterior del pavelló, que s’havia enfonsat per un dels seus
racons. I ara a tot això hi afegim la posada al dia de dues instal·lacions més: la pista de parquet
del pavelló, que es polirà i que es repintarà, i la pista de tennis número 1, la més antiga, on es
canviarà tota la lona i s’arreglarà un desnivell que ha aparegut. Tot plegat costarà prop de
50.000 euros.
 
I ara deixeu-me que faci referència a dos projectes que tècnicament no estan al pressupost de l’
any 2025, però sí que farem aquest 2025 i que per la seva rellevància voldria explicar. Per tant,
podríem dir que són les accions 11 i 12. La número 11 també està relacionada amb les
instal·lacions esportives i la sostenibilitat. Es tracta d’una gran actuació per valor de gairebé
280.000 euros per canviar els llums dels dos camps de futbol de gespa artificial i de l’interior del
pavelló. Aquí hi ha uns llums antics que fallen de tant en tant, que quan un se’n trenca és un
maldecap i que sobretot, consumeixen molta, moltíssima electricitat. Doncs bé, ara posarem
llums LED. Això serà un gran estalvi energètic i per tant també un estalvi de diners i a més es
millorarà la il·luminació que es necessita per jugar. I, de fet, aquesta és la reclamació que fan
els clubs, ja que de nit i en partits oficials tenen problemes per garantir una bona il·luminació.
 
Dins aquesta gran actuació a les instal·lacions esportives també es canviarà la caldera del
pavelló, la que porta l’aigua calenta als vestidors. Ara és de gas propà, un gas contaminant i
que és més car que altres fonts de subministrament. Passarem a una caldera d’aerotèrmia, que
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és més neta, una energia més econòmica i també més segura, i que a més a més, millorarà la
prevenció contra la legionel·la. Tots aquests 280.000 euros vindran d’una subvenció de la
Generalitat, els coneguts, els anomenats fons de transició nuclear. Just la setmana passada,
quan ja teníem el pressupost per al 2025 tancat, se’ns ha confirmat que rebrem aquests diners.
De fet, que ens els ingressaran en qüestió de setmanes. Per tant, a la primera modificació de
crèdit que fem els farem aflorar i els inclourem al pressupost de 2025.
 
I l’acció número 12 és un seguit d’obres per reparar els desperfectes causats per culpa d’
aiguats en sis equipaments municipals. Ens referim sobretot als desperfectes de la pluja del 20
i 21 de setembre passat, quan van caure a Riudoms 140 litres per metre quadrat. I a això cal
afegir-hi també els efectes d’una DANA recent del dilluns 4 de novembre. Hi va haver filtracions
d’aigua, danys en teulades i parquet, etcètera. S’invertiran 43.000 euros i les obres estaran
fetes durant el primer trimestre de 2025. En concret, s’actuarà en sis equipaments: escola Beat,
escola Cavaller, Escola de Música, Casal i Llar de Jubilats, biblioteca i restaurant de Sant
Antoni, que és una concessió municipal. Amb aquesta actuació refermem l’aposta per fer un
bon manteniment dels equipaments municipals, que potser és tot allò que potser no es veu
massa, però que és important fer per evitar problemes en un futur.
 
I, per acabar, les últimes tres novetats són accions més petites però també rellevants. La
número 13, s’invertiran 16.000 euros en compra d’arbres. Són arbres que han mort els últims
dos anys arran de la sequera, d’altres que porten més temps morts i que, de fet, en el seu
moment algun es va tallar i també es plantaran alguns arbres en punts on ara no n’hi ha. En
aquest àmbit, la primera actuació es farà en breu. Serà replantar una trentena de sakures a la
plaça de l’Arbre. Ja s’han fet les gestions per disposar d’aquests arbres, que són tan particulars
i poder-ne disposar ben aviat.
 
L’acció número 14 té a veure amb el patrimoni. S’han reservat 6.000 euros per cuidar millor l’
arxiu municipal, instal·lant-hi deshumidificadors i aparells de control de temperatura. I dins
aquest paquet de diners també hi ha un petit projecte per senyalitzar algunes de les principals
mines de Riudoms. Es tracta de senyalitzar-ne les boques principals amb un cartell per donar
visibilitat a tot aquest patrimoni material que depèn de comunitats de regants. 1
 
I l’última acció, la número 15, té a veure amb el civisme. Es destinaran 5.000 euros a una
campanya de conscienciació en matèria de civisme per reduir les caques de gos als nostres
carrers i també allò que moltes persones consumeixen i llancen al carrer: llaunes, bosses de
patates o paquets de tabac, per dir alguns exemples que són habituals i que malauradament
veiem als nostres carrers. Aquesta campanya es farà en paral·lel a una modificació de l’
ordenança de civisme. La gran novetat és que serà molt més àgil posar i tramitar les sancions
que es posin. Els propers mesos en donarem més detalls. I per cert, ja que parlem de gossos,
ja que hem parlat de gossos, també es destinaran 5.000 euros a la millora dels pipicans
municipals.
 
Acabades aquests 15 projectes destacats s’inclouen en el pressupost, alguns apunts més.
Començo per un d’important. De tots aquests projectes nous que hem citat, només una petita
part es finança amb despesa corrent i la gran majoria forma part del que s’anomena pla d’
inversions. El pla d’inversions per al 2025 suma 1.149.731 euros. D’aquest 1.149.000 euros,
409.000€ es pagaran amb subvencions de la Diputació i la resta, que són 734.500 euros, es
finançaran amb un préstec bancari. Aquests 734.500 euros suposen un nivell d’endeutament
per a l’Ajuntament de Riudoms del 70,6 per cent, i aquesta xifra, el 70,6 per cent, és important
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perquè està per sota del 110 per cent legal i també per sota del 75 per cent que marca el límit
del que es considera oportú per evitar generar més controls econòmics externs.
 
De fet, la intenció del govern municipal és que el préstec que s’acabi demanant, cosa que
passarà a l’últim trimestre de l’any 25, sigui inferior al que a dia d’avui consta al pressupost,
aquests 734.500 euros. Per tant, aquest és el préstec que consta avui, però probablement al
llarg de l’any 2025 l’anirem rebaixant. Per què? Doncs perquè estem pendents d’algunes
subvencions, la principal de les quals és el PUOSC, el Pla Únic d’Obres i Serveis que finança la
Generalitat i que, si acaba tirant endavant, ha de permetre una injecció de diners que serà molt
útil per a Riudoms. A més, queden alguns romanents pendents d’anys anteriors que es poden
incorporar via modificació de crèdit per assumir part dels projectes de l’any 2025.
 
Per anar acabant en aquest pressupost, com en tot pressupost, també hi ha partides que
baixen. No en faré ara un informe detallat, però sí que en vull deixar constància. N’hi ha que
baixen per motius tècnics. Per exemple, el consum energètic i l’enllumenat públic baixa i ho fa
per un doble motiu. Pel que fa a l’enllumenat públic baixa perquè es nota el canvi de bombetes
que s’ha fet els últims anys en fanals dels carrers que consumeixen menys i, per tant, gastem
menys. I, a més, també baixa el consum energètic de diversos equipaments municipals on
acabem de posar plaques solars com l’escola Cavaller, la biblioteca o la llar d’infants.
 
I també n’hi ha algunes que baixen per voluntat política. Aquí voldria citar-ne una que ja vaig
citar l’any passat i que torna a baixar perquè considerem que hi ha marge per fer-ho. És un
rebaix petit, però el voldria comentar. Es torna a reduir al voltant d’una cinquena part la
despesa en publicitat, perquè després d’un any natural, aquest any natural sencer ja del 2024 s’
ha pogut optimitzar millor el que es gasta en aquest àmbit, i això queda recollit en el pressupost.
 
Ara sí, una última cosa per acabar. La nostra voluntat com a govern municipal és escoltar i
dialogar, fer-ho amb els riudomencs, amb les entitats i també amb l’oposició, en aquest cas
ocupada per un únic grup polític. I això és el que hem fet amb el grup de Junts per Riudoms en
l’elaboració d’aquest pressupost. Des del govern municipal vam demanar al grup de Junts que,
si ho volia, ens presentés diverses propostes per al pressupost de l’any que ve. Junts així ho va
fer i des del govern municipal considerem que hi ha diverses de les seves propostes que estan
incloses d’una manera o altra en el pressupost que avui portem a aprovació. I en formen part,
perquè des del Govern ja teníem previst d’incloure-les en aquest pressupost o bé perquè fruit
de les converses s’han accelerat algunes qüestions per mirar que el conjunt de regidors d’
aquest ple se sentin tan representats com sigui possible amb aquest pressupost. En definitiva,
escoltar i dialogar i, per tant, un agraïment també al grup de Junts pel bon to de les converses.
Ara sí, fins aquí la presentació del pressupost de l’Ajuntament per al 2025”.
 
Finalitzada l’explicació, el Sr. Alcalde dona la paraula al portaveu del grup municipal de Junts
per Riudoms.
 
Tot seguit el Sr. Sergi Pedret intervé i manifesta el següent: “Bé, molt bon dia de nou.
Començaré la nostra intervenció amb la reflexió final que feia l’alcalde, ja que ha acabat sent
determinant en el nostre sentit del vot d’aquest pressupost de cara a l’any 2025, com ja va sent
habitual en els últims anys. I així va començar també en el mandat passat, la voluntat d’aquest
govern d’escoltar el grup de l’oposició per tal de redactar el pressupost. Agraïm també el to i les
explicacions fetes en aquestes reunions.
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Hem de ser molt conscients –nosaltres que hem estat a govern, ho sabem i vosaltres, que heu
estat oposició, també ho sabeu– que la informació de la que es disposa per part dels dos
grups, malgrat a nivell legal és la mateixa, el dia a dia és molt complicat que l’oposició tingui les
xifres exactes del dia a dia, que acaba marcant la gran majoria de despesa del pressupost de l’
Ajuntament de Riudoms. Per tant, no entrarem en aquelles partides del dia a dia, però sí que
volíem en aquest agraïment, reivindicar o posar en valor la gran quantitat de propostes fetes
per Junts i que estan incloses en aquest pressupost. Com bé deia l’alcalde, segurament amb
propostes que eren ja compartides abans d’aquestes reunions perquè, al final, són aquelles
propostes que en moltes ocasions surten de la mateixa necessitat que té el municipi o de les
necessitats que expressen les entitats del nostre poble.
 
Reflexions a valorar. Estem aprovant el pressupost més elevat de la història del nostre
municipi, 9.400.000 euros, parlant en xifres rodones. Com deia, 9.400.000 euros, que fa que
sigui el pressupost més elevat del nostre poble. I per diferents motius, un dels quals i el més
gran –l’explicava l’alcalde també en la seva intervenció– i és que també tenim l’aportació de l’
Estat més elevada de la història de la democràcia. I, per tant, la partida d’ingressos puja
considerablement, gràcies a aquesta aportació, també gràcies a les diferents subvencions que
s’han anat mencionant durant l’explicació del pressupost i també perquè l’any anterior –ho
recordarem tots– hi va haver una revalorització, una pujada de diferents impostos municipals
per tal de cobrir diferents despeses que generava el nostre Ajuntament.
 
Pel que fa a les despeses, veiem que la salut econòmica del nostre municipi és capaç d’
assumir les despeses que se’n generen; podríem dir no extraordinàries, perquè ja es quedaran,
que és aquesta la llàstima, que es quedaran, però que sí, que són despeses sobrevingudes
que no teníem en anys anteriors, bàsicament en serveis. No explicaré ara un altre cop tot el
que ha pujat, SECOMSA, l’aigua i tot això, però en tot cas, aquest pressupost de 9.400.000
euros, és capaç d’absorbir l’increment de despeses, sobretot en serveis, i també és capaç de
readaptar-se a aquelles partides que han baixat, com per exemple la despesa d’enllumenat pel
canvi del cost energètic.
 
Sí que en inversions, volíem fer  en aquelles inversions que són compartides per parthincapeu
dels dos grups i que creiem que el fet de que estiguin en el pressupost de l’Ajuntament
milloraran el nostre poble, que aquest és l’objectiu dels 13 regidors i regidores que estem en
aquest plenari. Ens satisfà, i molt, veure la inversió en la xarxa de pluvial al Molí d’en Marc, ja
que és una problemàtica històrica del nostre municipi pendent de solucionar i que també hem
posat sobre la taula en les últimes setmanes. Veure que el govern municipal la té estudiada i
treballada és una alegria per nosaltres.
 
La continuïtat, veiem molta continuïtat en el pla d’inversions i també en el pressupost.
Continuïtat, per exemple, en la inversió als centres escolars, dels patis. Ara, a la proposta que
ens fèiem de començar el manteniment de l’edifici, com començar a reparar o reformar els
lavabos és una bona notícia també i un tema que posàvem sobre la taula, sobretot el tema dels
patis. La reforma del carrer Sant Antoni, veure com tots eren conscients que els diners que vam
posar l’any passat no serien suficients, que per tant en farien falta. Veure com també apareixen
aquests diners.
 
Com es continua la priorització dels plans de seguretat pública que milloren i que prioritzen els
vianants en el nucli urbà també és un punt important de continuïtat que posem molt en valor, o
el pla d’aparcament, com ara els aparcaments tornen a estar al centre del pressupost d’
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inversions per tal de reparar-los. També una proposta que quedava una mica a l’aire, què
acabaria sent si un  o un  o què s’acabaria sent també per a la joventut.skate park pump track
És una de les propostes, un dels temes que va sortir sobre la taula durant aquestes reunions
del pressupost que han precedit aquest plenari d’avui. El manteniment de les instal·lacions
esportives o com veiem en aquest pressupost, hi ha una partida molt clara de compra d’arbres,
que és una reivindicació que hem fet no només en el pressupost, sinó en aquest plenari, o la
millora dels espais per a gossos són alguns dels temes que han sortit a les nostres converses
que veiem reflectides en el pressupost d’aquest 2025 i que acabaran marcant, com deia, el
sentit del vot del nostre grup municipal.
 
Per a nosaltres, dos temes importants que no surten en el pressupost però que els que en feia
menció a l’alcalde i que creiem que serà una bona notícia per al nostre municipi el dia que
puguin incorporar-se al pressupost del 2025, que depenen de subvencions, però en feia
esment, i també han sigut determinants a l’hora del nostre sentit del vot, són aquests dos últims
punts que explicaves ara, tant per l’enllumenat de les instal·lacions esportives, que creiem que
és molt necessari, no només perquè l’entitat pugui gaudir d’un enllumenat més correcte. Ja no
diria millor, sinó correcte per dur a terme la seva activitat en els camps esportius, sinó també
pel cost que significa d’energia aquest enllumenat, que el canvi d’enllumenat significarà també
una reducció de cost. I en això també crec que ens n’hem d’alegrar, igual que la gran feina feta
amb la sol·licitud del món municipal dels fons de transició nuclears per tal que aquests es
quedin al municipi i no en la Generalitat de Catalunya, que hi va haver algun moment que no
estava clar que això fos així o no. Per tant, la constatació de que aquests fons de transició
nuclear es quedin en el territori en gran part, no en la totalitat, però que gran part d’aquests
fons es quedin al territori liderat pel món municipal del territori, jo crec que aquest és l’èxit d’
aquesta gran acció, doncs en el moment que s’incorporin en el pressupost del 2025 també serà
una molt bona notícia.
 
I tot això fent-ho, i aquí fem un prec, fent-ho sempre per sota del 75 per cent del percentatge d’
endeutament. En el nostre grup no ens agradaria veure com Riudoms augmenta el percentatge
de l’endeutament per sobre del 75 per cent, malgrat la llei ho permet, però ens agradaria que
això fos així, a no ser que fos un tema molt, molt concret, que hi hagués una inversió molt gran
que hagués de ficar el municipi per davant, com va ser el seu dia, per exemple, als camps de
futbol. O sigui, estem dient que no ens agradaria d’una manera sistemàtica, però sí si hi hagués
una inversió important.
 
Per tant, no ens estendrem més en la nostra intervenció. Jo crec que avui tocava alcaldia i
també com a regidor d’Hisenda explicar el pressupost d’aquest any 2025, però sí que volíem
fer aquesta sèrie de reflexions per acabar determinant que el nostre vot en el pressupost de l’
any 2025 serà favorable. Per tant, moltes gràcies”.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Pedret, i seguidament dona la paraula al portaveu
del grup municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya.
 
El Sr. Arnau Carbonell intervé i manifesta el següent: “Sí. Bon dia a tothom. En aquest
pressupost hi trobem grans obres que són necessàries, com la reforma del carrer Sant Antoni,
grans obres per ajudar a resoldre problemes històrics com el de la pluja del Molí d’en Marc.
També obres per posar al dia molts equipaments que ho necessiten. Segurament el principal,
com ja s’ha comentat, és el de l’escola del Beat Bonaventura. També se segueix avançant en
la protecció dels vianants, ampliant els diners per l’actuació a fons que s’han fet en els carrers
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de l’Institut, que s’han de fer. I també hi ha previstes millores en aparcaments, parcs infantils,
camins, esport i lleure pels joves. I per destacar-ne una altra, en aquest cas molt més petita
però també important, hi ha prevista una campanya de civisme.
 
Tot això està en aquest pressupost que s’acaba d’exposar, un pressupost del govern liderat per
Esquerra Riudoms, un govern que té el poble al cap i que treballa intensament tant per
gestionar el dia a dia com per resoldre els reptes i les necessitats de Riudoms a mig i llarg
termini. Gràcies”.
 
El Sr. Alcalde agraeix la intervenció del Sr. Carbonell i afegeix per finalitzar el següent: “Per
tant, fetes aquestes dues aportacions dels grups, agrair el to de tots dos, especialment del grup
de Junts. Sent conscients que estan a l’oposició, agrair molt especialment el to”.
 
Finalitzades les diferents intervencions, se sotmet el dictamen a votació plenària.

El Ple de l’Ajuntament acorda, per unanimitat, aprovar el següent acord:

Fets

Mitjançant proposta de resolució de l'Alcaldia núm. 2024-002114 de data 18 de desembre de
2024, s'ha resolt iniciar l’expedient d’aprovació del pressupost així com encarregar a la
intervenció i secretaria l’emissió dels informes corresponents.
 
El pressupost general està integrat pel pressupost de l’Ajuntament, de l’EPE Riudoms Gestió,
de l’EPE Riudoms Serveis.
 
Consta en l’expedient l’Informe de l’Àrea de Recursos Humans, on es detalla la proposta de
plantilla de personal de la Corporació.
 
Consten a l’expedient els informes de la intervenció amb número 339/2024 del Pressupost
general de l’exercici de 2025 i el número 340/2024 d’avaluació de l’acompliment de l’objectiu d’
estabilitat pressupostària, de l’objectiu del deute públic i de la regla de la despesa en relació
amb el Pressupost general de l'Ajuntament per a l'exercici 2025.
 
Per part de l’Àrea de Secretària s’ha emès informe jurídic en relació a la tramitació del
pressupost de conformitat amb el Reial Decret 128/2018, de 16 de març, pel qual s’aprova el
règim jurídic dels Funcionaris d’Administració Local amb habilitació de caràcter nacional.

Fonaments de dret

1. L’article 168.1 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
reguladora de les Hisendes locals (TRLRHL) estableix que el pressupost de l'entitat local el
forma el seu president i a ell si ha d'unir la següent documentació:
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a) Memòria explicativa del seu contingut i de les principals modificacions que presenti en
relació amb el vigent.
b) Liquidació del pressupost de l'exercici anterior i avanç de la del corrent, referida, almenys, a
sis mesos de l'exercici corrent.
c) Annex de personal de l'entitat local.
d) Annex de les inversions a realitzar en l'exercici.
e) Annex de beneficis fiscals en tributs locals
f) Annex amb informació relativa als convenis subscrits amb les comunitats autònomes en
matèria de despesa social.
g) Un informe econòmic-financer, en el qual s'exposin les bases utilitzades per a l'avaluació
dels ingressos i de les operacions de crèdit previstes, la suficiència dels crèdits per atendre el
compliment de les obligacions exigibles i les despeses de funcionament dels serveis i, en
conseqüència, l'efectiva anivellació del pressupost.
 
2. L’article 168.2 i 3 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL enuncia que el
pressupost de cadascun dels organismes autònoms integrants del general, proposat inicialment
per l'òrgan competent d'aquells, s'ha de remetre a l'entitat local de la qual depenguin abans del
15 de setembre de cada any, acompanyat de la documentació detallada a l'apartat anterior. Pel
que fa a les societats mercantils, fins i tot d'aquelles en el seu capital sigui majoritària la
participació de l'entitat local, remetran a l’entitat local, abans del dia 15 de setembre de cada
any, les seves previsions de despeses i ingressos, així com els programes anuals d'actuació,
inversions i finançament per a l'exercici següent.
 
3. L’article 168.4 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL disposa que sobre
la base dels pressupostos i estats de previsió de l’entitat local, organismes autònoms, el
president de l'entitat formarà el pressupost general i el remetrà, informat per la Intervenció i
amb els annexos i documentació complementària detallats en l'apartat 1 de l'article 166 i en el
present article, al Ple de la corporació abans del dia 15 d'octubre per la seva aprovació,
esmena o devolució.
 
4. L’article 168.5 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL disposa l'acord
d'aprovació, que serà únic, ha de detallar els pressupostos que integren el pressupost general,
no pot aprovar-se cap d'ells separadament.
 
5. L’article 166 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL relaciona els
annexos que caldrà unir al pressupost general:
 
- plans i programes d’inversió i finançament que, per un termini de quatre anys, podran formular
els municipis i altres entitats locals d’àmbit supramunicipal
- programes anuals d’actuació, inversions i finançament de les societats mercantils amb capital
íntegrament o majoritari municipal
- l’estat de consolidació del pressupost municipal amb els dels organismes autònoms i societats
mercantils
- l’estat de previsió de moviments i situació del deute.
 
6. L’article 169 del TRLRHL estableix que aprovat inicialment el pressupost, s’exposarà al
públic previ anunci al BOP durant 15 dies en què es podrà examinar i presentar reclamacions.
S’entendrà el pressupost definitivament aprovat si no es presenten reclamacions, en cas
contrari, el Ple tindrà un mes per resoldre-les.
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Afegeix que l’aprovació definitiva es farà abans del 31 de desembre de l’exercici anterior al qual
hagin d’aprovar-se. Que el pressupost definitivament aprovat es publicarà al butlletí oficial de la
província resumit per capítols i simultàniament se’n trametrà còpia a l’administració de l’estat i
la comunitat autònoma.
 
També estableix que el pressupost entrarà en vigor a l’exercici corresponent una vegada
publicat al BOP.
 
Finalment, disposa que si a l’iniciar-se l’exercici econòmic no hagués entrat en vigor el
pressupost corresponent es considerarà prorrogat el de l’exercici anterior.
 
7. L’article 171 del RD 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el TRLRHL estableix que contra
l’aprovació definitiva del pressupost es podrà interposar directament recurs contenciós
administratiu.
 
8. Les plantilles, que hauran de comprendre tots els llocs de treball degudament classificats
reservats a funcionaris, personal laboral i eventual, s'aprovaran anualment en ocasió de
l'aprovació del Pressupost i hauran de respondre als principis de racionalitat, economia i
eficiència i establir-se d'acord amb l'ordenació general de l'economia, sense que les despeses
de personal puguin depassar els límits que es fixin amb caràcter general a la normativa de
pressupostos generals d’aplicació.
 
La plantilla de personal és, la relació detallada per cossos, escales, subescales, classes i
categories en què s'integren els funcionaris, el personal laboral i l'eventual, i que haurà de
respondre als principis de racionalitat, economia i eficàcia en virtut d'article 90.1 de la Llei 7
/1985, de 2 d'abril, de les Bases del Règim Local.
 
L’Annex de personal forma part del Pressupost de la Corporació local en compliment de l’art.
168 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text refós de la Llei
reguladora de les Hisendes locals i l’art. 26 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’
aprova el Reglament de personal al servei de les entitats locals.
 
L’art. 25 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de personal al
servei de les entitats local, estableix que la plantilla de personal de les entitats locals ha d’estar
integrada per la relació detallada per cossos, escales, subescales, classes i categories de les
places en què s’integren els funcionaris, el personal laboral i l’eventual agrupades, indicant la
denominació d’aquests, el nombre de places que les constitueixen, el nombre de les que es
trobin vacants i el grup a què pertanyin, d’acord amb la titulació exigida per al seu ingrés.
 
L’òrgan competent per l’aprovació del pressupost, així com l’aprovació de la plantilla és el Ple
de la Corporació de conformitat amb l’art. 22.1.e) i i) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, de bases de
règim local, requerint-se l’acord majoria simple d’acord amb l’art. 47 de l’esmentada Llei.

En conseqüència, :S'ACORDA
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Primer.- Aprovar inicialment el pressupost general per a l’exercici 2025, d’acord amb l’objectiu
d’estabilitat pressupostària, la regla de la despesa i l’objectiu del deute públic; el qual, resumit
per capítols i per a cadascun dels corresponents organismes i empreses que l’integren.
 

 
El Pressupost General per a l’exercici 2025 es presenta a l’aprovació sense dèficit inicial, amb
un import de 9.397.877,46 € en ingressos i de 9.397.877,46 € en despeses, en termes
consolidats.
 
Segon.- Aprovar el sostre de la despesa no financera per l’Ajuntament, per import de
9.190.106,63 €.
 
Tercer.- Aprovar inicialment la plantilla de personal de l’Ajuntament, de l’EPE Riudoms Gestió i
de l’EPE Riudoms Serveis que consten a l’expedient.
 
Quart.- Aprovar les bases d’execució del pressupost general.
 
Cinquè.- Exposar el pressupost al públic mitjançant la inserció de l’anunci al Butlletí Oficial de
la Província i al tauler d’anuncis de la corporació durant el termini de quinze dies hàbils, durant
el qual els interessats podran presentar-hi reclamacions.
 
L’aprovació inicial del pressupost general es considerarà definitiva si no es produeixen
reclamacions en contra durant el termini d’exposició pública, i entrarà en vigor en l’exercici al
qual es refereix.
 
Contra l’acord definitiu d’aprovació del pressupost es podrà interposar recurs contenciós
administratiu davant la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de
Catalunya, en el termini de 2 mesos, a comptar del dia següent de la última publicació.
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Alcalde President

Ricard Gili Ferre

Secretària

Alexandra Rodríguez Jiménez

Sisè.- Exposar al públic la plantilla de personal aprovada pel termini de 15 dies als efectes de
presentació, si escau, de reclamacions, mitjançant anunci que es publicarà en el BOP en els
termes que estableix l’art. 169 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’
aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.
 
Si no es presenten reclamacions, aquest acord d’aprovació inicial esdevindrà definitiu. Una
vegada esdevingui definitiu l’acord, publicar íntegrament la plantilla conjuntament amb el resum
del pressupost, en el Butlletí Oficial de la Província de Tarragona i en el Diari Oficial de la
Generalitat de Catalunya i trametre’n còpia a l’Administració de l’Estat i al Departament de
Governació de la Generalitat.
 
Contra l’acord definitiu d’aprovació de la plantilla es podrà interposar recurs contenciós
administratiu davant la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de
Catalunya, en el termini de 2 mesos, a comptar del dia següent de la última publicació.

Règim de recursos:

Contra l’acord definitiu d’aprovació del pressupost i de la plantilla es podrà interposar recurs
contenciós administratiu davant la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de
Justícia de Catalunya, en el termini de 2 mesos, a comptar del dia següent de la última
publicació.

El Sr. Alcalde finalitza la sessió dient: “I abans d’acabar, deixeu-me animar-vos a tots, tant els
que sou aquí, que ha anat arribant algú d’assistents, com els que sou a casa, a participar de les
moltes activitats de Nadal que es fan aquests dies a Riudoms. Demà mateix que arriba l’home
dels Nassos, que es fa el sorteig de les cistelles de Nadal del comerç local. Enguany també d’
una bici entre els participants al concurs del Pessebre amagat, que ha estat tot un èxit. Miro la
regidora de Comerç, Imma Mestre. Dijous i divendres, parc infantil de Nadal. Dissabte, doble
concert de Joan Dausà al Teatre de Riudoms, amb entrades exhaurides. Diumenge el més
esperat, la Cavalcada i dilluns, dia de Reis, concert amb l’orquestra Orthemis. Que gaudiu de
tots aquests actes i sobretot que acabeu de passar unes molt bones festes. Bon dia i fins la
propera! Gràcies”.
 
 
I no havent-hi més assumptes a tractar, el Sr. Alcalde aixeca la sessió a l’hora indicada al
començament, per la qual cosa, s’estén aquesta acta que signa l’alcalde amb mi, la secretària,
que certifico.
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